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onderwerp voortgang MARKAZ

voorgesteld besluit - kennis nemen van antwoordbrief van staatssecretaris Visser dd 6 juni
2019;
- via inliggende brief staatssecretaris Visser vragen een concrete planning 
aan te geven m.b.t. de voortgang van het project MARKAZ;
- kennis nemen van de brief van gemeente Utrechtse Heuvelrug aan vaste 
Kamercommissie Defensie van 18-9-19;
- kennis nemen van de overeenkomst voor het gebruik van Veerplein en 
strand Breskens door Defensie voor militaire oefeningen;

aanleiding Staatssecretaris Visser heeft in de brieven van 6-6-2019 aan de Tweede
Kamer en aan Zeeland (in reactie op de eerdere brief van 7 mei jl.) 
aangegeven, dat ze de gunning van de bouwvoorbereidende werken met 
nog eens een jaar, tot uiterlijk 1-7-2020 uitstelt, in afwachting van het 
bereiken van overeenstemming met de TRMC over de 
behoeftestelling/outputspecificatie. Bestuurlijk noch ambtelijk geeft Den 
Haag duidelijkheid over de planning van het traject met de TRMC en het 
traject richting Tweede Kamer, dat moet leiden tot het opheffen van de 
afspraak dat geen onomkeerbare besluiten genomen worden en tot 
gunning van de bouwvoorbereidende werken.
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Overwegingen en advies
motivering besluit

Brief van staatssecretaris Visser
Met de brief aan Zeeland van 6-6-2019 reageert de staatssecretaris (deels) op de brief vanuit 
Zeeland van 7 mei 2019:
* Ze betreurt net als Zeeland de vertraging, maar concludeert dat versnelling niet mogelijk is 

gelet op de aan de Tweede Kamer gedane toezegging.
* Ze beschrijft de stappen, die in het TRMC-traject nog gedaan moeten worden, maar zegt niets 

over op welk moment dat traject afgerond is/moet zijn.
* Ze wil pas een nieuw BO met de regio, nadat met de TRMC is gesproken over de te nemen 

besluiten m.b.t. aanpassing behoeftestelling/outputspecificatie.
* Ze heeft niet gereageerd op de passage in de Zeeuwse brief over het (inmiddels 7 jaar) later 

realiseren van de baten voor de regio. Wel heeft de staatssecretaris aangegeven de 
indexeringskosten a.g.v. de vertraging van de bouwvoorbereidende werken geheel voor 
rekening te nemen.

* Ze is erkentelijk voor wat Zeeland allemaal al gedaan heeft en voor het aanbod aan de 
mariniers(gezinnen) om hen behulpzaam te zijn bij het zoeken van een woning, werk voor de 
partner en benodigde voorzieningen.

De brieven vanuit Zeeland (7 mei) en van de staatssecretaris aan de Tweede Kamer (van april 
over de aanvullende ontwerpvergoeding en van 6 juni over de stand van zaken van MARKAZ) en 
aan Zeeland zijn in procedurevergaderingen van de vaste Kamercommissie Defensie aan de orde 
geweest. De inhoudelijke behandeling daarvan zal plaats vinden in een algemeen overleg 
vastgoed. Daarvoor is nog geen datum vastgesteld.

Brief aan staatssecretaris Visser
De regio wordt ongeduldig. We krijgen uitstel na uitstel over ons heen. Voor alle betrokken partijen 
is de voortdurende vertraging en onzekerheid fnuikend. Dat wordt nog eens gevoed door de 
recente publiciteit omtrent de in de Defensiebegroting aangegeven datum van 2021 voor de D- 
brief. Voor alle duidelijkheid: er is daarmee geen sprake van een nieuwe vertraging (boven op het 
uitstel van de gunning van de bouwvoorbereidende werken tot zomer 2020), maar van een 
logische consequentie van dat uitstel voor de termijn waarop de voorgenomen gunning van de 
bouw van de kazerne zal plaats vinden op basis van de inschrijvingen van de consortia na herstart 
in zomer 2020.
De inliggende brief, die in nauw overleg met en instemming van de gemeente Vlissingen en 
waterschap Scheldestromen is opgesteld, beoogt van staatssecretaris Visser een duidelijke 
planning te krijgen voor het vervolgtraject van MARKAZ. Vanaf afgelopen voorjaar liggen de 
wensen vanuit de TRMC en CZSK al bij het ministerie. Onduidelijk is hoe lang het nog gaat duren, 
voordat daarover binnen het ministerie een knoop wordt doorgehakt. Onduidelijk is ook, hoe en 
wanneer vervolgens het traject met de Tweede Kamer gaat verlopen. Aan staatssecretaris Visser 
wordt gevraagd die duidelijkheid te gaan bieden.

Brief van gemeente Utrechtse Heuvelrug
Op 18 september jl. heeft de gemeente Utrechtse Heuvelrug een brief aan de vaste 
Kamercommissie Defensie gezonden. Daarin dringt de gemeente erop aan de langdurige 
opschorting van de gunning te beperken. Daarnaast wordt verzocht om vast te houden aan de 
eerdere besluitvorming en de afspraken met de gemeente, zodat het kazerneterrein in Doorn in 
zijn geheel vrijkomt voor de door de gemeente gewenste herontwikkeling.
Naar verwachting zal ook deze brief in het eerstkomende algemeen overleg vastgoed tussen 
staatssecretaris Visser en de vaste Kamercommissie Defensie aan de orde komen.



             
            

      
           

           
             

     

   
  

 

 

 

   
           

  
    

Overeenkomst 
Bijgevoegd is tevens de overeenkomst over het gebruik van Veerplein en strand Breskens als 
oefenterrein. Over deze overeenkomst, die voor de provincie valt onder het mandaat van Coen 
Verhoeven, is tussen betrokken partijen overeenstemming bereikt. 
Vergelijkbare overeenkomsten zijn gesloten met de grondeigenaren van de andere beoogde 
oefenterreinen, waaronder Rijkswaterstaat en North Sea Ports. Voor de planologische inpassing 
van het oefenen zal nog een procedure gevoerd worden. Het RVB bereidt dit voor. 

Afwijking t.o.v. provinciale doelstellingen en/of beleid 
nvt 

Bestuurlijke planning en doorlooptijd 
indíén van toepassing 

Consequenties besluit 

Financiële consequenties 

Juridische consequenties 

Personele consequenties en inhuur 
Er is geen externe inhuur nodig, voor een bedrag van C 0,00. 

Inkoop ä aanbesteding 
Inkoop is niet van toepassing. 
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